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Slovo starosty
 Je čas prázdnin, čas dovolených a měl by to být i čas pro 
odpočinek a věnování se rodině a dětem. A také je čas pro 
rekapitulaci toho, co se povedlo a co ne. 
Myslím si, že nejdůležitějším a zároveň nejsložitějším problémem, 
byla situace s pozemky na Podroužku, kde končila na začátku roku 
tzv. výpůjčka a reálně hrozilo, že pozemky získají např. spekulanti 
s pozemky. Ve spolupráci s panem Machem se podařila dohoda s 
Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových a v současné 
době je vše smluvně vyřešeno a za částku, která je doopravdy 
minimem možného. Znalecký posudek podle oceňovací vyhlášky 
zněl na částku šesti milionů, tedy asi čtyřnásobku nakonec 
dohodnuté ceny. Minulý týden schválilo zastupitelstvo pachtovní 
smlouvu mezi městem a „sportovci“. 
Další důležitá věc, která se musela urgentně řešit v souvislosti s 
provozem sportovní haly, byla otázka jejího vytápění. K 30. červnu 
končila smlouva s rmou Farma Křenov s.r.o. Opět jsme neměli v 
ruce žádnou „předdohodu“ nebo nástin jiného způsobu vytápění. 
Znovu ve spolupráci s panem Machem proběhlo několik jednání s 
jednatelem rmy a výsledkem je v současné době již schválená 
smlouva do roku 2018. Z mého pohledu opět rozumný kompromis, 
který je výhodný pro město. Dohodnuta je snížená jednotková cena 
a také odkupní cena kotlů s příslušenstvím. Pamatuji si, že když 
jsem se v roce 2011 ptal na případnou odkupní cenu, tak mi bylo 
řečeno, že asi dva miliony, ale pravdou je, že toto nebylo v 
předchozí smlouvě vůbec řešeno. Při prvním jednání nám byl 
předložen znalecký posudek, kde byla uvedena zůstatková cena v 
roce 2018 v částce 1,2 milionu korun. Po tvrdých, ale korektních 
jednáních konstatuji, že ve smlouvě je odkupní cena v částce 150 
tisíc korun včetně DPH. To není špatné, nebo snad je? A dále 
smlouva samozřejmě obsahuje i veškeré další podmínky a 
specikace činností provozu kotelny. 
Co se týká tří cest, na které jsme dostali dotaci tři miliony korun z 
35. výzvy ROP Jihozápad, podotýkám za pouhých pět procent 
spoluúčasti a byli jsme jako jediní úspěšní na Prachaticku, sděluji, 
že v současné době byla schválena smlouva o poskytnutí dotace, je 
vybrána zhotovitelská rma a v nejbližší době budou zahájeny 
práce tak, aby do konce prázdnin bylo hotovo. Ještě bych chtěl 
vzkázat všem těm kritikům, kteří nás nařkli z toho, že jsme odmítli 
dotaci původní, že jsem po jednáních na ROPu ještě více 
přesvědčen o tom, že pokud bychom se zachovali jinak, skončilo 
by to, promiňte mi tento výraz, „patnácti milionovým průserem“. 
Ono jenom to, že nebylo a není stavební povolení na cestu na 
„Petráku“ a zasvěcení ví proč, kdo a z jakého důvodu, by mělo za 
následek nepřiznání dotace. A proto jsem byl mírně řečeno v 
rozpacích, že Ti, kdo za to mohli, toto zamlčeli a ještě lhali 
veřejnosti. Ale na druhou stranu je dobře a přeju jim to, že se jim 
nakonec ulevilo. 
Z důležitých stavebních prací se již blíží do nále II. a III. etapa 
rekonstrukce střechy radnice, kdy se nám povedlo ušetřit a jako 
bonus rma opravila radniční věž, kde můžeme vidět, jakou 
podobu fasády bude mít celá radnice. Nejsem odborník, a proto 
jsem se do tohoto nepletl. Byla vypracována odborná studie a 
komise ve spolupráci s památkáři a dalšími orgány dospěla k 
tomuto výsledku. Podle toho, jaký bude předběžný rozpočet na 
celou fasádu radnice a podle předpokládaných podzimních jednání 
na Ministerstvu kultury se rozhodne o dalším postupu. 
Samozřejmě budou opět ve hře nanční prostředky z programu 
Regenerace MPZ. V současné době začnou práce na plynokaci 

ZŠ v Bavorovské ulici, dále oprava střechy mateřské školy a začne 
se s opravou chodníku u zdravotnického střediska. Na vše je již 
vysoutěženo a podepsány smlouvy. 
Zmíním se i o situaci na městském úřadě. Od 1. července máme 
nového tajemníka Mgr. Tomáše Koblence a novou pracovní sílu 
paní Veroniku Babůrkovou, která nastoupila místo paní Ivety 
Slavíkové. Oba dva na základě výběrového řízení a pan tajemník i 
se souhlasem ředitele krajského úřadu. Chtěl bych tímto všem 
zaměstnancům městského úřadu poděkovat za úspěšné překlenutí 
období, kdy jsme nebyli kompletní a po výpovědi a rezignaci 
bývalého tajemníka. Nechci se k tomuto tématu prozatím 
vyjadřovat, ale jenom konstatuji, že jsem rád, že to takto dopadlo a 
novému panu tajemníkovi přeji pevné nervy a hodně trpělivosti při 
„přebírání“ agendy. 
Závěrem už jen pár poznámek. Chodí za mnou lidé nebo je 
potkávám po městě a říkají, co by se mělo či nemělo dělat. Věřte, že 
poslouchám a pamatuji si, ale také věřte, že máme pouze jeden 
rozpočet a nejsme kouzelníci. Podněty pro dopravní komisi 
shromažďuji a na podzim je budeme vyhodnocovat. V současné 
době máme připravenu obecně závaznou vyhlášku na zákaz 
požívání alkoholických nápojů na veřejných místech. Ta je již 
odsouhlasena odborem MV. V listopadu končí udržitelnost 
projektu skateparku. Na rovinu říkám, že budu poté navrhovat jeho 
zrušení. Neudržitelným se jeví parkování na náměstí a v 
postranních ulicích. A tak bych mohl pokračovat. A to jsem 
zapomněl na to, že musí fungovat městský úřad a že státní orgány 
doopravdy vyžadují přemíru byrokratických hlášení a dokumentů. 
Musíme se vypořádat i s některými předešlými problémy, např. 
jsme zjistili, že jsme porušili rozpočtová pravidla pro dotaci na 
územní plán (smlouva z ledna 2012), kde jde o 220 tisíc korun atd. 
A co se nepovedlo? Nepovedlo se sehnat mecenáše, který by nám 
daroval třeba 100 milionů korun, ale to se asi nepovede. Co se 
nepovedlo, musíte ale posoudit Vy. A prosím, nebojte se nám říkat a 
sdělovat Vaše názory a rady. 
Nedá mi to a musím konstatovat, že poslední zastupitelstvo 
proběhlo v klidu a pohodové atmosféře. Nevím, zda to bylo 
neúčastí některých „opozičních“ zastupitelů, ale zdá se mi, že se 
situace začíná zklidňovat a že se zaměřujeme na práci a ne na 
intriky a lži. Snad se nepletu a další zastupitelstva budou ve 
stejném duchu.

Mgr. Vladimír Pešek

ÚZEMNÍ PLÁN NETOLICE
Pořizovatel SÚ Netolice ve spolupráci s určeným zastupitelem a za 
přítomnosti projektanta vyhodnotil výsledky veřejného projednání 
návrhu Územního plánu Netolice a zajistil řešení rozporů podle § 4 
odst. 8 zákona č. 183/2006 Sb.
(stavební zákon) a § 136 odst. 6 a § 133 zákona 500/ 2004 Sb. 
(správní řád).
Na základě výsledků z veřejného projednání návrhu územního 
plánu došlo k podstatné úpravě návrhu územního plánu. Jednotlivé 
úpravy schválilo zastupitelstvo města. Pořizovatel v souladu s 
ustanovením § 53 odst. 2, § 52 stavebního zákona a podle § 172 
zákona č. 500/2004 Sb., správního řádu, ve znění pozdějších 
předpisů oznámil opakované veřejné projednání upraveného 
návrhu Územního plánu Netolice, které se bude konat dne 12. 
srpna 2015  (středa) od 15.00 hodin ve velké zasedací místnosti 
Městského úřadu v Netolicích.
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Do upraveného návrhu Územního plánu Netolice pro opakované 
veřejné projednání včetně odůvodnění je možné nahlížet na 
Městském úřadě v Netolicích, odboru stavebně správním a 
územního plánování (v úředních dnech PO od 8.00 - 17.00 hodin, 
ST od 8.00 – 18.00 hodin a PÁ od 8.00 – 11.00 hodin, v ostatních 
pracovních dnech po telefonické dohodě a to ve lhůtě od 9. 7. 2015 
do 19. 8. 2015.
Současně je upravený návrh územního plánu zveřejněn na 
stránkách města Netolice www.netolice.cz.

Stavební úřad Netolice

Zbývá už jen několik volných kompostérů     

     Jak jsme již před rokem na stránkách tohoto listu informovali, 
objednalo město Netolice u Svazu měst a obcí JčK 200 kusů 
kompostérů. V polovině června letošního roku nám byly 
kompostéry doručeny a okamžitě se přistoupilo k jejich předávání 
občanům. Během třech týdnů bylo uzavřeno necelých 160 smluv o 
pronájmu kompostéru a téměř stejný počet si jich už občané 
odvezli domů. Přesto stále zbývá asi 40 volných kompostérů, které 
si mohou občané stále ještě objednat.
      O výhodě kompostování již bylo napsáno tolik, že každý další 
článek by byl jen nošením dříví do lesa. O tom, že vyhazovat do 
popelnice jakýkoliv biologický odpad je ze zákona zakázáno už 
každý určitě také slyšel. To, že rozkladem biologického materiálu 
ve skládce odpadů vzniká metan či další plyny, které narušují 
ozónovou vrstvu, je všeobecně známá skutečnost. Takže likvidace 
biologického odpadu z domácnosti nebo ze zahrádky 
kompostováním se jeví jako něco zcela přirozeného. Něco, co by 
měl každý dělat naprosto dobrovolně, bez nátlaku a s radostí. 
Bohužel, ne vždy tomu tak ale je. A to byl právě důvod, proč město 
Netolice objednalo pro občany kompostéry a tím jim umožnilo 
především třídit komunální odpad z domácnosti. To znamená 
veškerý biologický odpad uložit do kompostéru a ne do popelnice, 
tedy na skládku odpadů. 
      Zhruba 160 občanů už nabízené možnosti využilo. Dalších 40 
má ještě možnost si kompostér pořídit. A jak na to? Především je 
nutné zajít na zdejší Městský úřad, podepsat smlouvu o výpůjčce 
kompostéru, uhradit nanční částku 199,- Kč a nakonec si 
vyzvednout kompostér ve stodole v ulici Gregorova. Tedy celkem 
nic složitého. A za to získáte kompostér o obsahu 460 litrů a 
životnosti nejméně 10 let. 
     V případě, že se do určité doby nenajdou zájemci o zbývající 
kompostéry, vrátí je město Netolice zpět Svazu měst a obcí. Vrátí je 
s tím, že v Netolicích prostě o třídění bioodpadů ze strany občanů 
zájem není, což nebude asi příliš krásná vizitka města. Věřím však, 
že se najde dostatek zájemců a nakonec se ukáže, že 200 kusů 
kompostérů bylo vlastně málo.   

Jindřich Bukovský

Malé zamyšlení nad velkým problémem   
     Před několika lety jsem byl účastníkem jedné krátké exkurze do 
sousedního Rakouska. Byla na téma „odpadové hospodářství 
malého města“. Odvezli nás do menšího města poblíž Lince, které 
mělo necelé 3 tisíce obyvatel. V centru města byl umístěn velký 
sběrný dvůr, do kterého místní občané sváželi veškerý odpad z 
domácností. Ve městě nebyly žádné popelnice ani kontejnery na 
tříděný odpad, pouze ten jeden sběrný dvůr. A do něho všichni bez 
rozdílu sváželi veškerý odpad od plastů a papíru až po směsný 
komunální odpad či stavební suť. Pouze bioodpad odváželi za 
město do malé obecní kompostárny. Pro nás asi těžká představa. 
Při odpolední besedě s „okresním odpadářem“ jsem se zeptal na 
problém černých skládek. Tvářil se, že nechápe o čem je řeč. 
Upřesnil jsem tedy otázku a zeptal se, jak řeší případy, když někdo 
vyveze odpad k lesu, do stoky u silnice nebo prostě na místo, kam 
odpad nepatří. Odpověděl s úsměvem: „Ale to si přeci nikdo 
nedovolí. Kdyby ho někdo viděl, tak bude mít tak velkou ostudu, že 
nevystrčí z chalupy nos.“ Po delší debatě jsem pochopil jeden 
základní rozdíl mezi chápáním základních občanských povinností 
u nás a tam. Pokud by v tomto městě někdo přistihl jiného občana 

při nějaké nepravosti, třeba při zakládání černé skládky, pak ho bez 
váhání a okamžitě nahlásí na příslušný úřad. Podstatné je, že pro 
ostatní je ten, co zabránil nepravostem považován, řečeno s 
nadsázkou, „za hrdinu“, kdežto ten druhý za „lotra a ničemu“. U 
nás je to právě naopak. Ten první je za „udavače a fízla“, kdežto ten 
druhý za hrdinu, který to „těm nahoře“ ukázal. Kdo z nich si ale 
uvědomí, že ten „hrdina“ dělá nepořádek nám všem, tedy i jemu? A 
že úklid černé skládky nebude zadarmo, že ty peníze za úklid 
půjdou i z jeho kapsy? Myslím si, že pokud se v tomto směru 
nezmění myšlení lidí, tak se černých skládek ani jiného nepořádku 
nezbavíme. Jeden příklad za všechny. Před týdnem se na Žebrácké 
cestě a také u lesa za třetím rybníčkem objevily hromady odpadu. 
Válely se tam papírové krabice, monitor od počítače nebo PET 
lahve. Je pro mě těžké pochopit myšlenky takového individua, 
které riskuje pokutu i ostudu a dá si práci s odvozem odpadu do 
lesa. Odpadu, který může bez problémů a zdarma odvést do 
sběrného dvora. Občas se stává, že nám občan černou skládku i 
nahlásí: „Nahoře u lesa máte bordel. Vím, kdo to tam vyvezl, ale 
protože nejsem žádný udavač, tak si to musíte zjistit sami.“ Chtít 
po něm, aby pachatele ještě u přestupkového řízení usvědčil, je 
něco nepředstavitelného. Potom můžeme všichni společně 
nadávat, jaký je všude nepořádek. S tímto přístupem se ale bohužel 
z místa příliš nepohneme.
Zmíním se ještě o jedné věci, která s výše uvedeným problémem 
také souvisí. Město Netolice provozuje známkový systém vývozu 
popelnic. Funguje to tak, že každý rok se spočítají náklady na 
výsyp popelnice, odvoz a uložení tohoto odpadu na skládce. Tato 
suma se vydělí počtem prodaných známek a výsledkem je pak cena 
za jednu známku na vývoz popelnice. Když se pak najde chytrák, 
který nalepí na popelnici vlastnoručně vyrobenou falešnou 
známku a nechá si vyvést popelnici zdarma, sníží se počet 
prodaných známek. Tím se přirozeně zvedne i cena pro ostatní 
poctivé občany. A právě jeden takový chytrák se letos v Netolicích 
objevil. Na kopírce si vyrobil falešné známky a nějaký čas měl 
odvoz popelnice zdarma. Staré české přísloví říká, že „tak dlouho 
se chodí se džbánem pro vodu, až se ucho utrhne“. A tak došlo i na 
našeho chytráka. V současné době je stíhán pro trestní čin padělání 
cenin a hrozí mu odnětí svobody až do výše jednoho roku. V této 
souvislosti bych chtěl důrazně varovat všechny podobné chytráky 
před něčím podobným. Takové jednání je nejenom trestné, ale i 
hrubě nemorální, a proto bude vůči němu město tvrdě a 
nekompromisně postupovat.  Buďme však optimisté a věřme, že 
už vše bude jen zlepšovat.   

Jindřich Bukovský

Představení spolku 
Na zastupitelstvu konaném dne 1.6. 2015 byl vznesen dotaz „Co to 
je to 3D ?“ Představení spolku je uvedeno na stránkách 
www.netolice3D.cz, zřejmě jsme si díky technice odvykli 
komunikovat normálně - neelektronicky. Omlouváme se. Toto je 
představení z výše uvedených stránek: 
V pondělí 5.1. 2015 byl založen spolek Netolice 3D. Spolek, který 
založili zastupitelé, členové a příznivci tří netolických politických 
stran (ODS, ČSSD a TOP09), by měl být nejen konstruktivní 
opoziční platformou ke stávajícímu vedení města. 
Netolice 3D je dobrovolné sdružení občanů zajímajících se o 
společenský, kulturní, environmentální a ekonomický rozvoj 
města Netolice a o jeho historii. Spolek usiluje o rozšiřování 
informovanosti veřejnosti o městu Netolice. V hlavních cílech 
usiluje o ochranu přírody a krajiny, ochranu kulturního dědictví 
města Netolice a jeho okolí. Spolek se chce i aktivně účastnit ve 
správních a jiných řízeních, ve kterých mohou být dotčeny zájmy 
občanů, ochrany životního prostředí a kulturních památek. Spolek 
se chce aktivně účastnit na místním partnerství za účelem realizace 
programu obnovy a všestranného rozvoje venkova s cílem zlepšit 
kvalitu života na venkově prostřednictvím setrvalého a 
integrovaného místního rozvoje. Z toho důvodu se chceme stát i 
partnerem Místní akční skupině Blanský les-Netolicko o.p.s. 
Ustanovující valná hromada mimo jiné zvolila předsedou Ing. 
Petra Kosaře. 

Netolice 3D
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2.6.2015
Pan starosta ve svém „slovu“ nazval tyátrem odchod opozičních 
zastupitelů v momentě, kdy nebylo dovoleno zařadit do programu 
zastupitelstva jeden bod navíc. Ačkoli mohli Nezávislí tento bod v 
regulérním hlasování prostě neodhlasovat, nedovolili ani jeho 
zařazení. Tím byly ze strany Nezávislých, jmenovitě pana starosty, 
porušeny hrubě základní demokratické principy. Na zastupitelstvu 
konaném dne 1.6. 2015 se taky konal „tyátr“ (tohle slovo se mi 
nelíbí, ať je jakkoli napsané, ale používám jej jako odkaz na 
publikovaný článek, aby bylo jasno, o čem mluvím). Byli jsme 
svědky dlouhé a místy vypjaté diskuse na téma „mandátní 
smlouva“. Vyslechli jsme obsáhlý rozbor, mnoho poutavě 
formulovaných právnických frází, argumentů a výkladů vinklaření 
a mnoho dalšího. Jedná se o smlouvu z roku 2006 vzniklou za 
tehdejších podmínek, ano, využívanou do roku 2014. Možná má z 
dnešního pohledu své nedostatky, ale je nutné si uvědomit, že od té 
doby systém a právní prostředí prošlo vývojem a dneska může být 
na smlouvu skutečně pohlíženo jinak. To nebylo v rozboru vůbec 
uvedeno. Pan starosta, již dlouholetý člen zastupitelstva uvedl, že 
ke smlouvě neměl přístup a nemohl ji tudíž hodnotit nebo 
revidovat. To je pane starosto velmi špatný argument, který svědčí 
jen o nezájmu. Skoro bych to viděl tak, že jste neplnil roli opozice. 
Navíc jste byl předsedou kontrolního výboru… Ale ono je to takhle 
vlastně pohodlnější, stejně jako to dělá mnoho ostatních 
komentátorů. Celou dobu byli zticha a teď najednou všichni vědí, 
jak to bylo špatně. Trochu mi to připomíná to přísloví o bitvě a 
generálovi. To my Češi umíme hodně dobře, radit jak měl kdo co 
udělat, když je dávno dokonáno. 
Zajímalo by mě, zda si posluchači uvědomili, co je smyslem a 
účelem tohoto divadla (tyátr už psát nebudu, příčí se mi to). Je 
zřejmé, že pokud zůstaneme u tohoto sporu v jeho zjevné rovině, 
vypadá rozbor pana Pohořala velmi fundovaně. Jede v současně 
velmi oblíbeném trendu formálního rozboru s jakoby velmi 
logicky poskládanými argumenty. Co je cílem, to jsme se přes 
mnohé otázky pana Skláře a paní Marouškové nedozvěděli. 
Nedozvěděli jsme se ani, zda působení pana Šmída způsobilo za 
léta práce pro město Netolice nějakou škodu či jinou újmu. To nám 
zjistí advokátní komora. 
Pokud má vedení radnice právnické vzdělání a může si udělat 
mnoho právnické práce samo, může mít na rozsah právních služeb 
logicky jiný názor a je určitě dobře, když náklady na právní služby 
ušetří. Proč se ale ve své práci zaměřuje stále na minulost a zabývá 
se chybami a nedostatky, které budoucnost města nemohou ani v 
nejmenším ovlivnit, to je mi opravdu záhadou. Kdybych byl 
škarohlídem, řekl bych, že je to závist a msta. Nic jiného mi tam 
nepasuje. 
"Štěstí pomine, Rozum se ztratí. Jenom já, Závist, jsem věčná." 

Petr Kosař za Netolice 3D

Přispějte do významného výzkumu české společnosti, za 
rozhovor odměna 
Vybrané domácnosti naší obce budou přizvány k účasti na 
významném vědeckém výzkumu, který přinese dosud neznámé 
pohledy na život české společnosti. Výzkum Proměny české 
společnosti připravili odborníci z Akademie věd ČR a Masarykovy 
univerzity a bude v něm osloveno 10 000 náhodně vybraných 
domácností z celé ČR. Dotazování realizují vyškolení tazatelé 
společnosti MEDIAN. Vybrané domácnosti v naší obci by měli 
navštívit v termínu 7.7. – 31.7. 2015.
Za rozhovor odměna 
Účast v šetření bude spojená s nanční odměnou. Domácnost si za 
hodinu až dvě vyplňování dotazníků v jednom roce vydělá 500 – 
1100 korun (v závislosti na typu domácnosti). Do výzkumu může 
navíc svými odpověďmi opakovaně přispět v následujících 4 
letech. 
Výzkum je anonymní a pořádají ho renomované vědecké instituce. 

Poznatky budou sloužit českým i zahraničním vědcům a mohou 
být základem pro zlepšování sociální politiky. Nové šetření 
Proměny české společnosti přinese odpovědi na otázky jako např.: 
· Co brání českým matkám vrátit se po rodičovské 
dovolené do zaměstnání a je možné jejich situaci nějak zlepšit? 
· Jak dopadají ekonomické krize na životní úroveň 
domácností, koho zasáhnou nejvíce a na které skupiny obyvatel by 
se tak měla zaměřit sociální politika?
· Jak rychle se daří čerstvým absolventům najít zaměstnání 
a s jakými problémy se při tom potýkají?
· Potřebují se Češi stěhovat za prací a jak jim to usnadnit?

Daniel Prokop - ředitel sociálního a politického výzkumu

Školní rok 2014 – 2015
je už ukončen, ale je na místě ještě jednou připomenout úspěchy 
našich žáků, kterým za jejich REPREZENTACI děkujeme.

Děkujeme i rodičům a učitelům, kteří je podporují, a všem 
přejeme pohodové PRÁZDNINY.

OLYMPIÁDY
AJ 2. místo kraj 8. místo okres
M 2. místo a 8. místo okres
D 6. místo okres
ČJ 4. místo okres

RECITACE 2. a 3. místo okres, 1 x postup kraj – 3. místo

SPORT 
Mc DONALDS CUP 3. místo okres 
Vybíjená 6. místo okres 
Pohár rozhlasu 2. místo okres starší žákyně 
Atletické soutěže

SOUTĚŽE 
rybářská 2 x 
literární soutěž 6. ročník 
dopravní soutěž ml. cyklistů 
výtvarná mezinárodní soutěž „Moje město“ 
pěvecká „Jihočeský zvonek“(4x1. místo okres)

AKCE PĚVECKÉHO SBORU - Paní Zima, Den matek, Vánoční 
koncert, Vánoční koncert ve Vodňanech, Koncert pro důchodce, 
Parničky, víkendové soustředění…

Ráda bych připomněla i akce a projekty kterých se žáci 
zúčastnili…
Projekt ENVITECH je přírodovědně zaměřený
Stezka v Korunách stromů
2 dny Sluňákov
4 stavebnice Merkur
Bloky F – CH – Př

Projekt BAREVNÉ VELIKONOCE 
Pro žáky 3. a 4. tříd n a Starém městě

Projekt ČTVRŤÁCI V POHODĚ
Žáci 4. tříd připravili program pro seniory a senioři na oplátku pro 
děti

EXKURZE
5. ročník Temelín 
Planetárium 
8. ročník Planeta Země 
Sklářská huť Vimperk

Kromě toho patří dík i učitelům, kteří bezplatně nabízejí přípravu 
na přijímací zkoušky pro IX. třídu.

Květnové dny „před 70 lety“ nám připomněla pí Osvaldová a ještě 
jednou jí touto cestou děkujeme za poutavé vyprávění.

Zdeňka Kubičková
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Ze školních „ŠKAMEN“

Anglická knihovna
Z iniciativy pí. uč. Šipanové a za podpory školy vznikla na ZŠ 
Bavorovská „Anglická knihovna pro žáky“.
V nabídce je 85 knih různých žánrů (pohádky, dětské příběhy, 
naučná literatura, detektivky,…) Žáci si mohou zapůjčit i časopisy 
(DRIVE, GATE, BRIDGE…)
Různá úroveň knih a časopisů (od nejjednodušších se 100 slovy až 
po nejnáročnější se 3 000 slovy..) zaručuje, že si může vybrat 
každý.
Letošních 133 výpůjček svědčí o tom, že děti zájem mají, a to je 
současně motivací pro všechny, kteří chtějí tuto akci podpořit.
Velké díky patří škole, sponzorům a všem, kteří koupí či darem v 
podobě knihy obohatili či obohatí Anglickou knihovnu.

Zdeňka Kubičková

Návštěva divadelního představení
Ve středu 27. 5. 2015 se obě páté třídy vydaly do Českých 
Budějovic na divadlo. Bylo to neobvyklé představení, herci hráli v 
ulicích. Hra se jmenovala Quijote. Čekala jsem, že to bude nějaká 
historická hra, ale nebyla. Don Quijote chtěl pomáhat lidem v 
nesnázích, ale všichni ho považovali za blázna. Ve hře se objevil 
lupič, dva policisté, maminka s kočárkem, baletka, …
Diváci přebíhali z místa na místo a báječně se bavili.
Představení bylo plné hudby a legrace, takže to určitě nebyla ztráta 
času. Když jsme jeli zpátky domů, všichni mluvili jen o divadle. 
Ještě teď se v naší třídě zpívají písničky z Quijita.

Tereza Ficková V. A

Snídaně v trávě
Ve čtvrtek 25. 6. začalo vyučování netradičně – společnou snídaní 
na zahradě školy. Akce, kterou zorganizovala třída V. A, měla 
připomenout, že snídaně je nejlepší začátek dne.
Slunéčko nám přálo, a tak bylo příjemné společně posedět, 
posnídat a popovídat si. Na všechny dýchla prázdninová 
atmosféra.
Byli bychom rádi, kdyby se společná snídaně stala hezkou tradicí.

Jana Hůrská

Harry Potter přispěl na divadlo v nemocnici a Hobit 
zaplatil tábor dětem z dětského domova.
Zdá se vám, že si z vás děláme legraci? Omyl: To všechno je 
pravda. Zasloužili se o to žáci ze třídy V. A ZŠ Netolice. Zapojili se 
totiž do projektu Čtení pomáhá.
Tento charitativní projekt rozdá každý rok 10 miliónů korun na 
dobročinné účely. Stačí přečíst knihu, zaregistrovat se a vyplnit 
test. Pokud čtenář v testu uspěje, získá 50,- Kč a ty pak věnuje 
jednomu z charitativních projektů.
Naši malí čtenáři tak letos přispěli částkou 4 150,- Kč.
Čas, který strávili nad knížkou, byl smysluplně využit hned 
dvakrát. Prožili hezké chvíle nad knihou a pomohli na správném 
místě. Snad budou inspirovat i další čtenáře.

Jana Hůrská, třídní učitelka

Rozloučení se školním rokem
 Těsně před vysvědčením ve čtvrtek 25. června se 
uskutečnilo společné opékání vuřtů pro rodiče a děti z 5. B s paní 
učitelkou Mgr. Danou Homolkovou. Příhodné podmínky poskytla 
zahrada budovy ZŠ na Starém Městě.
 Rodičů i dalších rodinných příslušníků se sešlo hojně a 
tak byla spousta příležitostí si jen tak poklábosit, probrat věci 
školní i neškolní. Ani děti se nenudily. Po opečení špekáčků si 
samy vymýšlely hry a spontánně se bavily všechny dohromady.
 Oheň už dávno dohořel, ale nikomu se nechtělo jít domů. 
Byl to po všech stránkách příjemný a pohodový večer.

Dana Homolková

Krásné dopoledne v Pohodě 

Je již tradicí, že děti z mateřské i základní školy chodí u příležitosti 
Svátku matek zpestřit seniorům do Pohody tento den. Děti z 
mateřské školy nacvičily se svými učitelkami pásmo básniček a 
písní. Děti ze  4.B už od Velikonoc nacvičovaly přednes a herecké 
výkony při recitaci pohádek Františka Hrubína a pilovaly i při 
hodinách hudební výchovy. Repertoár je široký - od lidových písní 
po Kabáty – na své si musel přijít každý.
Odměnou pro všechny byl nejen úsměv na tvářích babiček a 
dědečků, ale také nabídka, že na oplátku za naše zpívání a 
recitování pro nás senioři připraví soutěžní dopoledne. Děti si 
odpověď nemusely dlouho rozmýšlet . 
 Ve středu 17.6. v 10 hodin jsme dorazili do Pohody. 
Soutěže byly připraveny v zahradě a na terase. U každého 
stanoviště byli připraveni senioři, kteří dohlíželi, abychom 
nešvindlovali a také zapisovali jednotlivým družstvům do 
soutěžních karet jejich skóre. Děti nejprve řešily hlavolamy, pak se 
rozběhly k jednotlivým stanovištím. Na jednom stanovišti věšely 
poslepu kolíčky na šňůru v časovém limitu, dále házely kožené 
měšce na cíl, trefovaly se tenisovými míčky do terče, hrály hokej a 
ruské kuželky. Poté, co absolvovaly všechny disciplíny, byly pro 
ně připraveny ještě výborné hnětýnky, které si každý podle chuti a 
schopností ozdobil. 
Děti odcházely nadšené, spokojené, najedené. Náš dík patří všem 
pracovnicím, které se na přípravě podílely. 

Ještě jednou díky a zase příští rok nashledanou
4.B

(Lukáš, Fanda, Alča, Filip, Kuba, Vláďa, Alex, Peťa, Monča, 
Vašek, Vojta, Klárka, Jarda, Žanda, Honza) 

Mgr. Gabriela Turková – třídní učitelka

17. ročník   Mc DONALD'S  CUPU
Okresní kolo celostátního fotbalového turnaje ve fotbale se letos 
pro nejnižší věkovou kategorii konalo ve Vimperku 13. května. 
Třináctka nepřinesla smůlu vůbec nikomu: vydařilo se počasí, 
žádné ze zranění nepotřebovalo lékařské ošetření a předvedené 
výkony měly skvělou úroveň. Do turnaje se přihlásilo jen 7 škol a 
tak se hrálo systémem „každý s každým“.  Hřiště bylo poloviční, 
hrací čas byl zkrácen na 15 minut a do hry se zapojilo 8 hráčů 
(střídat mohli libovolně další 4).
Netolické děti se v konkurenci neztratily - prohrály jen 2 zápasy a 
po boji obsadily krásné 3. místo. Napodobily tak starší kamarády, 
kteří se také s bronzovými medailemi vrátili z  Vimperka o týden 
dříve. Netoličtí benjamínci předvedli, že když se hraje srdcem, 
může z toho být parádní podívaná! Všechny děti je třeba pochválit, 
ale přece jenom dvě jména si zaslouží zvláštní uznání: Janička 
Čondlová ze 2. A, která si jako jedna ze dvou dívek celého turnaje 
vyzkoušela post obránce i brankáře a oba zvládla na jedničku a 



- 5 -

 

hlavně pak Fanda Brožka ze 3. A, který předvedl neuvěřitelně 
statečný výkon a vstřelil všech 6 (!!!) netolických gólů!
Blahopřeji všem malým fotbalistům a zároveň tímto děkuji p. 
Pilařovi, jenž nám nezištně zapůjčil fotbalové dresy Baníku a p. 
Bártové, jejíž koučování a neúnavné povzbuzování ve hře přineslo 
skvělý výsledek.

Jiřina Borovková,  ZŠ  Netolice

OKRESNÍ SOUTĚŽ V LEHKÉ ATLETICE

Letos se tradiční lehkoatletická soutěž pro děti 1. stupně 
základních škol okresu Prachatice konala po delší době už v 
květnu. V úterý 26. 5. se do Prachatic na místní stadión Tatranu 
rozjela i netolická 18 ti – členná výprava malých atletů. Myslím, že 
jim to nikdo nezáviděl – pršelo totiž od rána a teploty měly do těch 
letních hodně daleko.
I za velmi nepříznivých podmínek se naši sportovci neztratili a 
navázali tak na skvělé výsledky starších kamarádů.  Domů se 
vrátili s 9 medailemi!
Těch nejcennějších – zlatých – bylo hned 5:
Terezka Birnerová (5. A) vyhrála skok daleký a běh na 600 m,
Míša  Tremmel (2. A) byl nejrychlejší v běhu na 50 m,
v  hodu míčkem zvítězil Filip Novák (4. A) i Aleš Královský (5. B).
Stříbro vybojovala Bětka Svěchotová (5. B) také v hodu a Kamilka 
Zíková (2. A) ve skoku do dálky.  Ta  ještě  přidala  bronz  v  běhu  
na 50 m.  Medailovou sbírku pak doplnil Tomáš Havel (5. A)
3. místem ve strhujícím závodu na 600 m.  
Kromě toho se i některé ostatní děti blýskly dalšími pěknými 
umístěními do 10. místa - Fanda Brožka (3.A), Vláďa Soukup (4. 
B) nebo Katka Nekovářová  (5. B) a  Valentýnka Borovková (4. A).
Osobně bych chtěla všem závodníkům poděkovat za příkladnou  
reprezentaci a ještě jednou je pochválit za předvedené výkony i v 
tak těžkých povětrnostních podmínkách!    

      Jiřina Borovková



- 6 -

ZPRÁVIČKY Z NETOLICKÉ ŠKOLIČKY

ŠKOLNÍ VÝLET DO SELIBOVA

 Ve středu 24. června se celá naše školka vypravila, jako 

vždy na závěr školního roku, na výlet. Tentokrát jsme zavítali do 

Pohádkové kovárny v Selibově. V této kovárně už dávno pan kovář 

nebydlí. Obsadili ji čerti, hastrmánci ze Selibovského rybníka, 

víly, princezny, draci a ostatní pohádková havěť. Na kovárně si 

postavil hnízdo čáp Ferdinand, který pro děti připravil „Stezku 

čápa Ferdinanda pohádkovým podzámčím.“ Na této pohádkové 

zahrádce jsme s dětmi plnili 7 úkolů a za jejich splnění dostali 

razítka. Tím jsme se stali držiteli titulu „Znalec českých pohádek.“

 Uvnitř chaloupky jsme se ocitli v kouzelné říši. Všichni 

jsme se převlékli za víly, princezny, krále a rytíře, což se nám všem 

moc líbilo. V kovárně si děti také vyrobily sádrové dárečky pro 

rodiče. Nakonec jsme spojili všechny síly a hledali po návsi 

Selibova čertovský poklad plný drobných dárků a sladkostí. 

 Výlet se nám vydařil, počasí celkem přálo a děti byly 

nadšené. Co více si přát? Snad jen za celý pedagogický kolektiv 

MŠ Netolice prosluněné prázdniny, pohodovou dovolenou a 

spoustu takových krásných výletů jako jsme zažili my s naší 

netolickou školičkou.
                                                   p. uč. Lenka Cibuzarová

.. a zase ty parničky!

Máme přibližně měsíc a půl po IV. celorepublikovém srazu parních 
stříkaček, a nezbývá nic jiného, než krátká rekapitulace. Téma bylo 
posledních šest měsíců velice ožehavé a diskutované, věnujme mu 
naposledy pár řádků. Jako první bych ráda zveřejnila nální 
rozpočet celé akce.

 

Díky štědrosti sponzorů jsme mohli akci uskutečnit v plném 
rozsahu. Některé z plánovaných výdajů byly podstatně vyšší, 
některé nižší. Tak už to bohužel chodí, a tím se i náš původní 
rozpočet navýšil. Můžeme však říci, že nance nad rámec rozpočtu 
byly vynaloženy účelně a není třeba jich litovat. Mě osobně těšilo, 
když jsem mohla například poděkovat dětem z divadla, Vrabčáků 
či tancování alespoň malou odměnou. 

Pokud jde o akci samotnou, myslím, že průběh byl hladký, vše 
probíhalo podle plánu a všichni soutěžící poctivě plnili své 
disciplíny. Doprovodný program proběhl i přes velké vedro také 
bez problému, všichni účinkující předvedli co umí se 
stoprocentním nasazením. Malý vroubek přišel s nehodou 
čtyřkolky, ale vše se zdárně vyřešilo, a kluci jsou jistě poučeni do 
budoucna. Ač vypadal úraz na místě velice ošklivě, mohu za sebe 
rozptýlit řeči kolem, a potvrdit, že zraněný hasič bude v pořádku. 
Sama jsem jej po parničkovém víkendu navštívila v nemocnici.  

Přestože mě samotné nepřísluší, abych akci hodnotila, musím s 
radostí i hrdostí říci, že slýcháme kladné ohlasy, jak z řad našich 
občanů, tak z řad sborů, které nám bylo ctí pozvat a hostit. 

Věřím, že vy všichni, jež jste měli tu možnost se akce zúčastnit, jste 
si ji užili. 

Ještě jednou mi tedy dovolte poděkovat všem sponzorům, Městu 
Netolice a Vám, milí návštěvníci, bez tak skvělého publika by to 
nebylo ono! 

Lucie Reidingerová

Doprava (zapůjčení kontejneru -  TS Netolice, Stanislav Pfeffr) 4 951

Moderátor Josef Kroh  3 000

Pozor, Vizita!
 

11 000

Šumavanka 
 

13 000

Propagace (dárkový materiál, označení pořadatelů, poháry,aj.) 38 357

Zvukař

 
5 000

TOITOI

 

16 419

Ubytování

 

4 450

Grafika, reklama

 

14 866

Foto, video

 

10 000

Příspěvek na dopravu 

 

37 130

Ochranka 

 

13 552

CELKEM

 

171 725
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Něco málo k výsledkům na hasičských soutěžích 

Krom již několikrát popisovaného IV. Celorepublikového 
setkání parních stříkaček se SDH Netolice zúčastnil 
několika větších i menších hasičských soutěží, na kterých 
většinou dosáhl velmi pěkných výsledků. Naši členové 
ukázali nejen bojovnost, ale také pokoru a kamarádství!!! 
Letošní soutěžní sezonu jsme zahájili 4. května na XXIII. 
Memoriálu Pavla Bače v Žernovicích, kam jsme vyslali 
družstvo mladších dětí (6-11ti letých). Děti soutěžily v 
disciplínách požární útok a požární útok CTIF. Naše děti 
disciplíny zvládly technicky velmi dobře, ale díky pomalým 
časům skončily až na čtvrtém místě.  
Další hasičskou soutěží, které se náš SDH zúčastnil, byla 9. 
května konaná okrsková soutěž v Malovicích. Je to jediná 
soutěž v roce, které se účastní muži. I přes to, že se vůbec 
netrénovalo, jsme se v konkurenci sedmi sborů umístili na 
druhém místě. Na okrskovou soutěž jsme letos poprvé 
vyslali i ženské družstvo, které hned soutěž vyhrálo.   

Vrcholnou akcí pro hasičské děti bývá hra Plamen. Její jarní 
kolo proběhlo v areálu bývalých kasáren ve Volarech 16. 
května. Na této soutěži bojovalo družstvo mladších dětí a 
družstvo starších dětí v disciplínách požární útok, požární 
útok CTIF a štafeta CTIF. Zatímco starším dětem jejich 
bojovnost v součtu s podzimním kolem vynesla v našlapané 
konkurenci 13 sborů krásné 4. místo, mladším dětem se 
soutěž nevydařila a z medailových pozic po podzimu se 
propadli na konečné páté místo. Na závěr soutěže byly 
vyhlášeny také výsledky jednotlivců v běhu na 60 m s 
překážkami (bariera, kladina, rozdělovač). V kategorii 
starších skončil náš Calum Aitchinson na druhém místě a v 
kategorii mladších Jan Velek dokonce vyhrál!!!

Plamen Volary – děti zleva: Marian Kyznar, Tomaš Müller, 
Jan Bouza, Michal Klíma, Eliška Krištofová, Jana 
Matějovičová, Natálie Kalendová, vpředu: Karel Sádlo a 
Kamila Tesařová.

Dne 23. května proběhla v Prachaticích na fotbalovém 
stadionu okresní  soutěž v požárním sportu. Na tuto soutěž 
jsme vyslali dva dorostence Jaroslava Hájka (kategorie 
dorostenci střední 16-17 let) a Patrika Faltejska (kategorie 
dorostenci starší 17-18 let), kteří soutěžili v jednotlivcích. 
Kluci museli zvládnout disciplíny požární dvojboj, běh na 
100 m s překážkami a prokázat své znalosti z požární 
ochrany v namáhavém testu. Na kluky jsme mohli být pyšní, 
protože oba ve svých kategoriích nenašli přemožitele a 
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dosáhli vítězství, čímž se 
kvalikovali na krajské 
kolo. Krajského kola se 
v š a k  k v ů l i  v á ž n ý m 
zdravotním problémům 
nemohl zúčastnit Patrik 
Faltejsek. Zato Jaroslav 
Hájek měl 14. června v 
Prachaticích na krajské 
soutěži svůj šťastný den a 
s velkou konkurencí z 
celého jihočeského kraje 
zápasil jak lev. Odměnou 
m u  b y l o  p o  d e c h 
be rouc í ch  výkonech 
skvělé druhé místo!!! 

Udělal tím radost nejen rodičům a svým vedoucím, ale také 
osazenstvu polní kuchyně vedené Valerií Soukupovou z 
Netolic, která po celé čtyřdenní zápolení na krajské soutěži 
servírovala soutěžícím z celého kraje ty nejvybranější 
jídla!!! 

Jaroslav Mareš

Z muzea
Ještě jednou se vracím k oslavám 70. výročí osvobození v 
našem městě. V muzeu byla uspořádána z archivních 
dobových fotograí pana Vojtěcha Michálka výstava s 
názvem „Květnové dny osvobození v Netolicích“ a beseda s 
pamětnicemi těchto významných dnů s paní Marií 
Borovkovou, Evou Osvaldovou a Jiřinou Haunerovou. Do 
jejich poutavého vyprávění se zapojili i další občané a 
ostatním účastníkům besedy dokreslili atmosféru tehdejších 
dnů. Po besedě jsme do muzea obdrželi dopis od pana Miloše 
Malce, syna bývalého netolického lékaře Zdeňka Malce, 
který nám ve svém dopise odhalil, kdo do našeho města 
osvoboditele z řad Americké armády přivedl. Děkuji všem, 
kteří s námi vzpomínali na tyto historické a významné 
události.                                                                                                                                            

Liščáková Daniela
                  

Když jsme se dozvěděli, že vypuklo v Praze povstání, 
prožívali jsme radost, že události spějí konečně ke konci 
války. Ale stále jsme prožívali nejistotu, co bude dál. Velitel 
naš í  skup iny  kap i t án  Řehoř  nás  va rova l  p řed 
nepředloženostmi, kterých bychom se neměli dopustit. 
Městem totiž projížděly kolony Wehrmachtu, které spěchaly 
na západ, aby se vyhnuly zajetí Rudou armádou, kterou měly 
za zády.  Od velitele naší odbojové skupiny jsme obdrželi 
instrukce, abychom se vyhnuli případným potyčkám, 
abychom Němce neprovokovali a starali se především o to, 
aby průjezd německých kolon proběhl klidně a co 
nejrychleji. Přesto se našli horlivci, kteří se pokoušeli 
projíždějící Němce odzbrojovat. Přitom došlo ve Václavské 
ulici k přestřelce, při níž byl zraněn německý důstojník. 
Zbytek kolony se zastavil, zřejmě na příkaz jejího velitele, 
téměř před naším domem čp. 120, kde měl otec ordinaci, 
rozmístili těžké kulomety a minomety. Německý důstojník, 
zřejmě velitel konvoje, městu pohrozil, že pokud padne 
jediný výstřel, nedopadne to s Netolicemi dobře. 
Vzpomínám si na chvíle plné beznaděje, které jsme prožívali 
v zadním traktu budovy, kde, pokud se nemýlím, bývala 
jakási spořitelna, dnes je tam v loubí restaurace. Byla nás 
tehdy jen hrstka, nálada byla na bodu mrazu a nikdo z nás 
neznal řešení. Pak se kdosi zmínil o tom, že Američané jsou 

prý údajně v Husinci. Padl návrh vypravit se za nimi a 
požádat je o pomoc. K tomu bylo ovšem zapotřebí 
motorového vozidla. Byl jsem vyzván, abych požádal otce o 
zapůjčení auta. Ten s tím souhlasil za předpokladu, že budu 
řídit já – a prohlásil, že pojede s námi až do Hracholusk, kde 
jsou nějací utečenci z koncentračních lágrů, kteří potřebují 
ošetřit. Tak se i stalo. Byl jsem moc rád, když se jako účastník 
tohoto záměru přihlásil Karel Borovanský, můj přítel, četař v 
záloze se zkušenostmi ze své vojenské prezenční služby, 
ještě před vznikem tzv. Protektorátu Čechy a Morava. 
Ráno jsme vyrazili na cestu do Husince. Otce jsme vysadili 
ve středu obce na silnici, která tudy tenkrát vedla. Dnes 
silnice obec Hracholusky míjí. Do Husince jsme dojeli bez 
problémů a tam u mostu přes Blanici už stálo několik džípů a 
skupina amerických vojáků. Zastavili jsme u nich a jeden z 
nich, zřejmě když na kapotě našeho auta uviděl 
československou vlaječku, se nás prostřednictvím 
tlumočníka otázal, co nás k nim přivedlo. Sdělili jsme mu 
účel naší cesty a on jej pak vysílačkou oznámil na velitelství 
jejich jednotky, která však dlela v Šumavských Hošticích, 
což je zhruba 20 km od Husince. Nezbylo nám nic, než se 
tam vydat.  Přijali nás tam vlídně a náš styčný důstojník 
Američanům přetlumočil náš problém a naši úpěnlivou 
prosbu. Kupodivu k naší velké radosti přislíbili, že sice 
nikoliv už dnes, ale zítra vyšlou do Netolic nějakou jednotku. 
Nechtěli jsme tomu s Karlem ani uvěřit. Poděkovali jsme za 
vstřícnost a vydali se na zpáteční cestu, která už tak 
bezproblémová nebyla. Téměř před obcí Hracholusky jsme 
se střetli s německou kolonou. Vyhnout se nebylo kam, 
protože jedno z nákladních vozidel nám zatarasilo cestu. 
Srdce se nám oběma zastavila. Na kapotě auta jsme totiž měli 
československou vlaječku, na rukávu pásku s nápisem 
„Český partyzán“ a krom toho dva samopaly. Ty musely 
hned pod sedadla, páska do kapsy. Očekávali jsme to 
nejhorší. Přišel k nám mladý důstojník a my jsme byli nuceni 
z auta vystoupit. Když spatřil čsl. vlaječku otázal se nás, co 
jsme zač. Mně se se srdcem v hrdle podařilo německy 
vykoktat, že jsme „Pomocná česká policie“, která má 
zajišťovat klidný průjezd jejich kolon do americké zóny. On 
se nás pak zeptal, zdali víme, kde jsou již Američané. Když 
jsme přikývli, přinesl si z auta mapu a požádal nás, abychom 
mu to na mapě ukázali. Byl to, jak se zdálo, slušný člověk a 
tak jsme rádi vyhověli. Ukázali na Husinec a upřesnili cestu 
tam. Byl velmi korektní, už asi také proto, že si byl dobře 
vědom, kam Německo dospělo. A také toho, že dostati se do 
amerického zajetí by pro něho i jeho soukmenovce 
znamenalo konec války. Slušně potom poděkoval, dokonce 
nám zasalutoval a dal příkaz pro uvolnění cesty pro naše 
auto. Nám oběma spadl těžký kámen ze srdce. Nikoliv však 
mému otci. On totiž viděl projíždět onu kolonu středem 
vesnice Hracholusky a domyslil si, že se nutně musíme s 
německou kolonou střetnout. Když jsme pro něho přijeli, tak 
si i on oddechl, že to šťastně dopadlo a že jsme se ve zdraví 
vrátili do Netolic. Měli jsme ale co vyprávět. A druhý den 
odpoledne 8. května se v Netolicích objevily americké džípy 
a dva pancéřové vozy – a to znamenalo, že Netolice a jejich 
obyvatelé bylo osvobozeni americkou armádou!!!
A já s Karlem Borovanským jsme byli šťastní a měli hřejivý 
pocit, že svojí troškou do mlýna jsme se také trochu 
zasloužili užitečného činu ve prospěch našeho města a vlasti.
Projíždějící německé kolony naším městem pak Američané 
bez jakéhokoliv odporu odzbrojovali na náměstí u kašny, 
kde se brzy kupily hromady ručních zbraní, pancéřových 
pěstí a beden s ručními granáty a střelivem. 

Psáno v květnu 2015                                                    
Miloš Malec
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Netolicích s tím, že sbírky mají být autentickou součástí 

Kudrnova muzea a mají podléhat ve všem odkazu JUDr. Ot. 

Kudrny. V důsledku politických změn po II. světové válce 

byla v  roce 1950 rozhodnutím KNV v  Českých 

Budějovicích a MNV Netolice zavedena na muzeum a 

nadaci národní správa a majetek byl zestátněn. Muzeum má 

od té doby své sídlo stále v domě JUDr. O. Kudrny a nese 

název podle svého zakladatele. 
       Při pořádání archivních dokumentů se mi dostal do 

rukou starý výstřižek z novin Jihočeská Jednota, kde JUDr. 

Antonín Blažek, tehdejší přednosta Okresního soudu v  

Netolicích napsal článek „Za JUDrem Otakarem Kudrnou“ z  

něhož cituji výňatek:
 „Dne 18. června 1940 pohřbily Netolice za 

slunečného odpoledne 87 letého JUDra Otakara Kudrnu, 

advokáta, bývalého svého starostu, samosprávního 

pracovníka, význačného člena ředitelství okresní záložny 

hospodářské a především věrného syna svého kraje a své 

vlasti. Odchází s ním kus starých Netolic, dlouholetý 

pamětník jejich života, historik, vášnivý a svérázný sběratel. 

Byla-li advokacie jeho povoláním, byla historie jeho láskou. 

Kudrnovy sbírky, jež podle jeho poslední vůle zůstanou v 

celku jako „ Nadace netolického muzea JUDra Otakara 

Kudrny“, v starém jeho typickém domě, jsou nejen 

drahocenné, početné, ale přímo originální. 
 Dr. Kudrna nemiloval jen dávné časy, nýbrž i dálky 

světa. Hodně cestoval nejen v  Evropě, nýbrž i v Malé Asii, 

ba i v Africe. Památky z těchto cest najdete také ve sbírkách, 

v nichž najdete i pohlednice, jak z domova tak i z ciziny, z 

velkoměst i ze ztracených dědin. Působilo mile, když 

návštěvník Kudrnových sbírek nalezl mezi nimi i své 

vzdálené rodiště. Koruna všeho bylo Kudrnovo vyznání asi 

tohoto obsahu: „ Mnoho jsem viděl, ale v celém světě 

nenajde se tak snadno tak krásný kousek země, jako u 

Netolic.“ Bývá zvykem nekrologů přikrašlovat život 

zvěčnělých a tím se potomstvu dostává skresleného obrazu 

jejich. To si nezaslouží Kudrna – historik. Budiž tedy 

popravdě řečeno, že byl podivínem, umíněncem, těžko 

snášející názor druhého, že jeho staromládenecké srdce 

podceňovalo ženy a že také ublížil lidem. Hned však sami 

sobě připomeňme slova Písma: „Ty v oku svého bratra třísku 

vidíš, ve svém břevna neznamenaje“? I Dr. Kudrna byl 

člověk jako každý z nás. Ale člověk typický, čestný, silný, 

jehož brázda je hluboká v životě našeho kraje. Zemřel muž a 

rodná země přijala ho jako matka“. 
      Město Netolice je prostřednictvím vedení města 

zřizovatelem městského muzea. Přispívá nančně na jeho 

činnost, proto je Kudrnův odkaz stále živý. Naše muzeum 

může být tak i nadále nositelem Kudrnova poselství, se 

svými bohatými sbírkami, neustálým shromažďováním 

cenných historických pramenů i pramenů ze současnosti. 

Svou činností se snaží být s infocentrem dobrým 

reprezentantem našeho města a regionu.   
D. Liščáková

Dne 25. 6. 2015 projížděl Netolicemi Spolek Old Car Rangers 

při příležitosti vzpomínkové jízdy po demarkační linii. Přivítali 

jsme jej v muzeu, kde si se zájmem prohlédli výstavu „Květnové 

dny osvobození roku 1945 v dokumentech a fotograích.“  

Zajímali se zejména o událost ze dne 11. května 1945, kdy v našem 

městě byla podepsána dohoda o demarkační linii mezi generálem 

Rudé armády A. Tichonovem a generálem Americké armády W. S. 

Paulem.  Muzeum od spolku obdrželo na památku pamětní list a 

dohodli jsme se na společné výměně dokumentačních materiálů. 

Muzeum poskytne spolku fotograe z pobytu Američanů v roce 

1945 a od spolku obdrží dokumentační lm, který vzniká po cestě 

vzpomínkové jízdy.

Vzpomínka na zakladatele muzea 

JUDr. Otakara Kudrnu

      Před sedmdesátipěti lety dne 15. června zemřel 

JUDr. Otakar Kudrna. V letech 1889 až 1918 byl starostou 

města.  Především jeho zásluhou byla v Netolicích 

uspořádána Národopisná výstava v roce 1893, která položila 

základ pro vznik městského muzea v  roce 1913 se sídlem na 

radnici. JUDr. Otakar Kudrna shromažďoval soukromé 

sbírky také ve svém domě na náměstí. Ve své poslední vůli 

stanovil zřídit nadaci pro správu jeho sbírek, vedenou 

kuratoriem s názvem „Nadace Netolického muzea JUDr. 

Otakara Kudrny“, aby jeho sbírky byly zachovány pro 

budoucí generace. V  Netolicích vznikla tak dvě muzea:   

Městské muzeum – umístěno v budově radnice a Muzeum 

JUDr. O. Kudrny – umístěno v jeho domě na náměstí. V roce 

1947 rozhodlo plénum  MNV v  Netolicích věnovat sbírky 

městského muzea kuratoriu muzea Dr. O. Kudrny v 
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 „Umění doprovázet“

Potřebným z celého Jihočeského kraje pomáhají lékaři a 

ošetřovatelky v prachatickém zařízení nesoucí název Hospic sv. 

Jana N. Neumanna. Cílem zdravotnické péče, kterou hospic 

poskytuje, je dosažení nejlepší možné kvality života pacientů a 

jejich rodin. „Do hospice jsou přijímáni pacienti, u nichž již 

medicína vyčerpala všechny své možnosti a není naděje na 

vyléčení. Našim pacientům garantujeme, že nebudou trpět 

nesnesitelnou bolestí, vždy bude zachována jejich lidská 

důstojnost a v posledních chvílích nezůstanou osamoceni. V 

doprovázení nám velmi pomáhají samotní příbuzní nemocných, 

kteří u nás mohou být 24 hodin denně a využít přistýlky, které jsou 

na všech pokojích“, vysvětluje ředitel hospice PhDr. Robert 

Huneš.
Hospicový tým tvoří nejen lékaři, zdravotní sestry, ošetřovatelky a 

sociální pracovnice, ale také psycholog či dobrovolníci, kteří 

pomáhají naplňovat volný čas pacientů např. četbou, rozhovorem 

či vycházkami. Doprovázet nemocné v posledních dnech jejich 

života přichází také řada umělců, kteří potěší hudebním či 

divadelním vystoupením v rozlehlém parku hospice.
Přijetí do hospice netrvá dlouho – žádostem o hospitalizaci je 

vyhověno v řádu dní. Kapacita hospice je 30 lůžek, z toho 22 

pokojů je jednolůžkových a 4 dvoulůžkové. Umožněny jsou 

rovněž krátkodobé pobyty pacientů, o něž rodina pečuje doma, 

potřebuje si odpočinout a dobít baterky pro další péči.
„V rozhodování o tom, zda je pro hospicovou péči ten správný čas 

by měl rodinám pomoci jejich praktický lékař. Můžete se ale 

poradit i s námi, či si přijít hospic prohlédnout osobně. Informace o 

přijetí či volných místech vám poskytneme na telefonním čísle 388 

311 729, samotnou prohlídku hospice či odbornou stáž je pak 

možno předem objednat prostřednictvím těchto kontaktů: email.: 

vzdelavani@hospicpt.cz, tel. 388 311 726 (Mgr. Eva Předotová)“, 

dodává ředitel hospice.
Ing. Jaroslava Brathová

Podpořeno z Programu švýcarsko-české spolupráce
Supported by a grant from Switzerland through the Swiss 

Contribution to the enlarged European Union

Šumava na nohou pořádá 19. 9. 2015 od 19:00 v KD 

Cihelna ve Vimperku výjimečný koncert. Zahraje na něm Anna K., 

Narttu a Olats Otesoc. Za peníze, které na vstupném utratíte, budou 

pořízeny věci pro Báru, Barušku, Lucku, Jonáše, Pavlíka a 

Tomáše. To jsou děti ze Šumavy – konkrétně z Vimperka, 

Kašperských hor, Strážného, Borové Lady a Zdíkova a každé z 

nich má velmi těžké obtíže s pohybem nebo vyjadřováním, 

popřípadě s obojím a také jiné životní potřeby. Bára by ráda dostala 

matraci, Baruška potřebuje hodně hygienických pomůcek, 

Lucinka má problémy s termoregulací a na zimu by se jí hodil nový 

termopytel. Kluci potřebují být mobilní, Jonáš je sám nepohyblivý 

a cyklokočárek, který má, mu bude brzy malý. Tomáš bude 

potřebovat nový invalidní vozík a Pavlík by si přál tablet, nebo 

vyjet z Vimperka někam do lázní. Výtěžek z koncertu, který 

Šumava na nohou pořádá, bude věnován právě na zakoupení těchto 

věcí.
Vstupenky půjdou do předprodeje 15. 7. 2015 a to za 290,- Kč, v 

místě konání budou za 350,-  Kč. Informace o prodeji vstupenek 

budou zveřejněny na našich webových a FB stránkách. 
Už jste někdy pomohli tím, že jste vyprodali koncert? Jestli ne, tak 

do toho!
Všechny informace o Koncertu Šumava na nohou a jeho 

pořadatelích najdete na: www.sumavananohou.cz nebo na FB 

stránkách. 

Koncert Šumava na nohou
19. 9. 2015, 19:00

KD Cihelna Vimperk 
vystoupí ANNA K., OLATS OTESOC, NARTTU

pro Báru, Pavlíka, Tomáše, Barušku, Lucku a Jonáše

Koncert pořádá bez nároku na odměnu pět nadšenců z Vimperka. 

Jeho výtěžek bude věnován na materiální pomoc dětem ze 

Šumavy, které trpí těžkými obtížemi s pohybem, komunikací, 

motorikou a mnoha dalšími. Naše obec tento projekt podporuje. 

Sledujte www.sumavananohou.cz a facebookový prol Šumava 

na nohou.
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Cyklobus

K dispozici je 8 linek. Naším městem vede modrá a 

šedá linka. Modrá linka jezdí v sobotu, neděli a ve svátek, šedá 

linka přepravuje turisty a cykloturisty v pracovních dnech. 
Modrá linka: ČB –  Němčice - Netolice – Netolice, Kratochvíle – 

Vitějovice (rozc.) –  Prachatice – Husinec – Šumavské Hoštice – 

Vimperk – Nové Hutě – Stachy –  Kvilda 
Šedá linka: ČB. – Němčice – Netolice – Netolice, Kratochvíle – 

Vitějovice (rozc.) – Prachatice – Prachatice, Libínské Sedlo – 

Volary – Volary, Soumarský most rozc. – Lenora – Horní Vltavice – 

Borová Lada – Borová Lada, Svinná Lada -  Kvilda. 
Mezi jednotlivými linkami lze přestupovat. Z Netolic vyjíždí v 

pracovních dnech cyklobus od 1. 7 do 31. 8. 2015 z náměstí v 7.55 

hodin směrem na Prachatice. Z Prachatic vyjíždí v 19.12 směrem 

na Netolice, odtud pak v 19.32 směrem do Českých Budějovic. 

Bližší podrobnosti k linkám naleznete také na www.cyklotrans.cz.; 

www.jihotransa.cz. Jízdní řády pro zájemce o cyklobus jsou k 

dispozici v muzeu – infocentru Netolice do vyčerpání zásob.

ČD BUS ŠUMAVA

Novinkou letošního léta je systém autobusových spojení ČD v 

oblasti Šumavy navazujících na vlaky se zajištěním možnosti 

vzájemného přestupování. Nové spoje jsou Vám k dispozici o 

sobotách a nedělích do 30. srpna 2015.  Díky nim se dostanete do 

dalších atraktivních míst. 
Nové linky ČD: 

Kleťský bus Holubov – Krasetín lanovka

Kaplický bus Kaplice – Český Krumlov

Polipenský bus Lipno nad Vltavou – Svatý Tomáš

Polipenský bus Lipno nad Vltavou – Černá v Pošumaví

Údolský bus Nove Udoli – Třístoličník

Lenorský bus Lenora – Kvilda
Podrobnosti naleznete na adrese: http://www.cd.cz/jihocesky-

kraj/cd-sumava/-24035/

POZVÁNÍ DO MUZEA

Výstavy v Muzeu JUDr. O. Kudrny v Netolicích:

do 31. 7. 2015 Blanka Mudrová – Kožené svítání - kožené 

obrazy, plastiky 

Výstava řemeslných výrobků, která zaujímá svou originalitou.

do 30. 9. 2015 Vítězslav Pužej – Costa Rica 

Výstava okouzluje svou bohatostí a je potěchou oka i duše. 

Fotograe ukazující nádhernost a rozmanitost přírody jedná se o 

jednu část z uskutečněné výstavy Obrázky pro radost. 

do 31. 8. 2015 Dny osvobození v Netolicích

Výstava zachycuje květnové dny osvobození roku 1945 a 

připomíná 70. výročí konce druhé světové války nejen v 

dokumentech a fotograích.

do 31. 8. 2015 Háčkovaný svět – Z pohádek a filmů

Výstava soukromých sběratelek z Opavska je určena nejen 

dětem, ale všem milovníkům ručních prací, panenek a historie.

srpen – od 1. 8. do 31. 8. – vernisáž 1. 8. v 17 hodin

Josef Synek – obrazy – Martin Gregora – dřevěné plastiky

Muzeum JUDr. O. Kudrny v Netolicích Vás zve na
 

vernisáž výstavy blatenského malíře
 

Josefa Synka
 

a strakonického výtvarníka
 

Martina Gregory
 

v sobotu 1. srpna 2015 od 17 hodin.

SOUTĚŽE NA WEBOVÝCH PORTÁLECH

Muzeum roku

„Soutěž o nejpopulárnější muzeum vychází z hodnocení 

registrovaných uživatelů portálu www.do-muzea.cz a vyhlašují ji 

jako součást mediální kampaně Národní soutěže muzeí Gloria 

musaealis Ministerstvo kultury ČR, Asociace muzeí a galerií ČR a 

Český výbor ICOM.“
Z řad hodnotících uživatelů portálu www.do-muzea.cz budou 

vylosování 3 výherci, kteří obdrží věcné ceny a volné vstupenky do 

muzeí.
Více informací naleznete na http://www.do-muzea.cz/muzeum-

roku

Informační centrum roku 2015

Vyhlašovatelem soutěže je společnost VLTAVA-LABE-PRESS, 

a.s. ve spolupráci s Asociací turistických informačních center ČR. 

Partnerem soutěže je agentura CzechTourism. Do 31. 7. 2015 máte 

možnost hlasovat a vybrat dle Vás nejlepší informační centrum. 

Hlasovat můžete v anketě www.denik.cz/infocentra. Zvolíte si kraj 

a z nabídky vyberete infocentrum, kterému chcete dát svůj hlas. 
Jiřina Petrášková
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Kulturní kalendář

do 23. 7. 2015 je v rámci každodenního provozu zámku Kratochvíle volně přístupná výstava ve vstupní věži "Loutky divadla  
  CONTINUO ve věži zámku Kratochvíle”

18. 7.   Mše svatá v zámeckém kostele Narození Panny Marie na Kratochvíli v 16:00  
18. 7.   Autorské čtení knihy Vladimíra Václavka - Šamanská pohádka, 19 hodin

  za hudebního doprovodu didgeridoo Ondřeje Smeykala. Ve vstupním sále zámku Kratochvíle. 
  Z kapacitních důvodů doporučujeme rezervaci vstupenek telefonicky (388 324 380) nebo emailem 
  (rabenhauptova.lucie@npu.cz).

21. 7.   Přednáška PhDr. Petr Meduna, Ph.D., Centrum teoretických studií UK Praha, Raně středověké 
  sídliště v Hrdlovce. Interpretace významného sídelního areálu v severozápadních Čechách. 
  Přednáška je od 18 hodin v zasedací místnosti Městského úřadu v netolické radnici.
 

22. 7.    Kostýmový den s experimentální archeologií na Archeoparku Netolice
  Ukázky raně středověkého textilnictví, keramické výroby, lukostřelby a kuchyně s ochutnávkami 
  od 9  do 17 hodin.

25. 7.  Hudební večer v zahradě zámku Kratochvíle

  20:00 - 23:59 swingový bigband ZatrestBand 

  Tančírna je pro Vás, koho baví step, salsa, blues, cabaret, prostě tanec. I pro Vás, pro všechny, kdož rádi 
  potkáváte každý jazzband, dixieland, big band, nebo jakýkoli band, se kterým je zábava. Také pro Vás,
   kteří jste už dávno netančili foxtrot, jive, latino. A nejen pro Vás, kdo cítíte, že každá pořádná kapela má
   být obsazena trumpetami, saxofony i trombony, ale pro všechny, kdož to chtějí objevovat."

  K tanci a poslechu zahraje bigband Petra Píši - ZatrestBand, například: Blue Moon, Slunečnici, Touhle
   ulicí, I Wanna by Love by You, Lady Carneval nebo Sambu v kapkách deště.

1. 8. - 1. 11.   Projekt „Renesance renesance“ v dokumentačních a historických fotograích – výstava ve vstupní věži
   zámku Kratochvíle, Velkém loveckém sále nebo ve výstavním pavilónu Markéta.

1. 8. - 31. 8.  Výstava v muzeu Josef Synek – obrazy – Martin Gregora – dřevěné plastiky
  vernisáž 1. 8. v 17 hodin

8. 8.   Triatlonové závody – autocamp Podroužek

  Závody jsou organizovány pro širokou veřejnost, nejsou určeny jen pro sportovce věnující se triatlonu. 
  Závodit může každý zájemce. Tratě jsou uzpůsobené věku.

  Triatlon Podroužek - O putovní pohár starosty města Netolice

  0,75 km plavání – 20 km kolo – 5,5 km běh; prezentace 9 – 9:30 hodin; start závodu 10:00  
  JUNIOR CUP na Podroužku – délka trati dle věkové kategorie

  prezentace 12 – 13 hodin, start I. kategorie 13:30 hodin

8. 8.    Posezení pod lípou na netolickém náměstí od 14 hodin
  Těšit se můžete na pohádku Jak se léčí princové v podání Divadélka Kos z Č. Budějovic.
  Spokojenému království vládne dobrá královna. Kdo však po ní usedne na trůn, když jeden princ je Fintil
   a druhý Škudlil? Na radu šaška královna pošle své syny do služby k bábince Sušilce - ta snad princovské
   neduhy vyléčí. Zvlášť, když jí diváci pomohou.  

  Taneční vystoupení Hezkých holek z Jámy a blízkého okolí
  Humorné vystoupení v podání členek spolku, které jsou nejen z Jámy, ale i dalších obcí a společně s
   dvěma chlapy tohoto spolku nezkazí žádnou legraci. Jejich vystoupení se velice líbilo, proto se můžete na
   ně přijít opět podívat.  

  Nejen k poslechu bude hrát dechová hudba Netolička s hosty z Maďarska, z města krásných barokních
   fresek s dominujícím hradem Sümeg.
  Zazní písně od Ády Doška, Ladislava Kubeše a dalších. Poslechnout si budete moci i píseň U Netolic od
   hudebního redaktora Zdeňka Voráče a mnoho dalších krásných lidových písní. 

  Akce si vyžádá úplnou krátkodobou uzavírku části Mírového náměstí v úseku od Vodoinstalu kolem
   muzea k radnici. Zrušena bude zastávka autobusů veřejné linkové dopravy Netolice náměstí u muzea 
  a náhradní zastávka bude v tento den „U kašny“.

9. 8.   AQUATLON PODROUŽEK - štafetový závod trojic 

  Přihlásit se může každý zájemce u prezentace v době 9 – 9:30 hodin. Závodit mohou i rodiny. 
  Start závodu je v 10 hodin. Na všechny účastníky aquatlonu čeká odměna v podobě věcné ceny.

15. 8.   Mše svatá v kostele Narození Panny Marie na Kratochvíli v 16 hodin
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21. 8.    Divadlo Klauniky Brno – Don Quijote de la Ancha

  19 hodin, Městské divadlo Netolice   

  Město Netolice Vás všechny srdečně zve na představení uchopené dle vzoru J. Amose Komenského. 
  Sledovat budete moci didaktickou klauniádu na motivy románu Don Quijote de la Mancha od Miguela
   Cervantese Saavedryho. Tato hra získala řadu ocenění na festivalech a přehlídkách. Řadí se mezi jedno 
  z nejhranějších evropských představení. Hráno bylo v šesti jazycích. V hlavní roli vystupuje přední    
  světový chůdoherec Lenoir Montaine. Představení bylo nastudováno pod režijním dohledem mima   
  Boleslava Polívky a uskuteční se v rámci projektu COMENIUS 2015. Příběh Dona Quijota a jeho
   služebníka Sancho Panzy, můžete vidět v pátek 21. srpna 2015 v Městském divadle Netolice od 19 hodin.
   Hra zaujímá diváky humornými situacemi a také přirozenou hravostí. Přijďte se podívat na důmyslného
   rytíře Dona Quijota v podání divadla Klauniky z Brna. 
  Vstupenky si můžete zakoupit v muzeu-infocentru. Cena je jednotná a činí 100,- Kč za osobu. 

23. 8.   Dostihy na závodišti u zámku Kratochvíle

  Připraveno je devět závodů. Na diváky čeká tradiční Velká cena Netolic steeplechase. 

29. 8.   Motokrosový závod AMATER CUP 

  12 hodin, na trati Ingilinka Netolice

29. 8.   Hradozámeckou noc – celovečerní program v areálu zámku Kratochvíle, bude jedním z vrcholů 
  celoročního projektu „Po stopách šlechtických rodů – Velká hradozámecká inventura“, do kterého je
   zámek Kratochvíle zapojen (více informací o projektu na www.npu.cz) 

1. 9.   Český esperantský svaz - putovní výstava Je esperanto mrtvý jazyk?
  17 hodin, vernisáž v netolickém muzeu – výstava potrvá do 30. 9. 2015

4. 9.   Přednáška - P. Dvořáková a J. Řepa -  Je esperanto mrtvý jazyk? 

  17 hodin, Prezentace s hudebním programem v netolickém muzeu (do závěrečného společného zpívání
   lze zapojit i návštěvníky-neesperantisty)

5. a 6. 9.  Dny evropského dědictví na zámku Kratochvíle 

  – reciproční vstupenka + GRAND prohlídka za cenu hlavní

6. 9.    Poutní mše v kostele Narození Panny Marie na Kratochvíli 

  a celodenní jarmark v zámecké zahradě v rámci Dnů evropského dědictví

12. 9.   „DĚKUJEME ZA VAŠE BÁSNĚ“ – páté setkání básníků České a Slovenské republiky v zahradě 
  zámku Kratochvíle. Autorská čtení nejnovějších děl, čtení z básnických sbírek vydaných v průběhu let
   2014 – 2015

24. 9.   Beseda s promítáním H. Hosnedlová – S báglem po světě

  17 hodin, salonek Muzea JUDr. O. Kudrny v Netolicích

Změna programu vyhrazena!
Muzeum JUDr. O. Kudrny – infocentrum Netolice

tel: 388 324 251, fax: 380 421 290  e-mail: info@netolice.cz, muzeum@netolice.cz

PŘEDPRODEJ VSTUPENEK 

21. 8. 2015 Divadlo Klauniky Brno – Don Quijote de la Ancha v Městském divadle Netolice.

Příběh Dona Quijota a jeho služebníka Sancho Panzy, můžete vidět v pátek 21. srpna 2015 v Městském divadle v Netolicích 

od 19 hodin. Hra zaujímá diváky humornými situacemi a také přirozenou hravostí. Uvidíte důmyslného rytíře Dona Quijota v 

podání divadla Klauniky z Brna. Dle sdělení divadla „je představení vhodné i pro rodiny se školními dětmi, přináší pohodu a 

spoustu smíchu, také však potěšující dárečky.“ Podrobnosti o přestavení získáte v kulturním kalendáři a na www.netolice.cz. 

Vstupné 100,- Kč.

19. 9. 2015 Koncert Šumava na nohou v KD Cihelna ve Vimperku ̈

Více informací o koncertu naleznete v článku Šumava na nohou. Vstupenky si bude možné zakoupit v předprodeji v 

netolickém muzeu – infocentru na náměstí. Vstupné 290,- Kč.

Výzva - Prosím o spolupráci všechny spolky a organizace. Hlaste prosím Vámi pořádané a plánované akce pro bezplatné 

zveřejňování. Informace je nutné poskytnout do 10. dne předcházejícího měsíce na e-mail adresu: info@netolice.cz. 
Jiřina Petrášková
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Vážení přátelé,

 dne 21. 8. 2015 zavítá do Netolic přední světový  
chůdoherec   Lennoire Montaine s vynikající komedií Don 
Quijote de la Ancha - nejhranějším představením v Evropě.
 Tuto „didaktickou klauniádu“ v režii pana Bolka 
Polívky můžete zhlédnout dne 21. srpna 2015 v 19:00 hodin 
v Městském divadle Netolice.  Představení je vhodné i pro 
rodiny se školními dětmi, přináší pohodu a spoustu smíchu, 
také však potěšující dárečky. 
Vstupenky je možné zakoupit v předprodeji v muzeu  
infocentru. Cena je 100,- Kč

Esperanto na trampském festivalu.
13. června 2015 proběhl v Netolicích 4. ročník Memoriálu Tonyho 

Hořínka, známého trampského hudebníka, narozeného v 

Netolicích (krátký dokument o něm lze najít na netolických 

městských stránkách zcela dole).

Letos poprvé (naposled?) zaznělo z pódia i esperanto. Vladimír 

Türk, jeden z dvojice, která vlastně tradičně festival zahajuje, 

přeložil  asi 40 známých písniček. Kromě písně Frankie Dlouhán s 

textem bratří Nedvědů, která v sobotu zazněla, jsou mezi nimi 

např. Panenka R. Křesťana, Markytánka a Růžička Spirituál 

kvintetu, Bedna od whisky Mikiho Ryvoly a další.
Velký dík patří druhému z dvojice bratří Stanislavovi, který se 

musel text doslova nadřít, esperanta neznaje.
Videozáznam této „rarity“ je k vidění na Youtube.
4. září proběhne v netolickém městském muzeu vernisáž putovní 

výstavy „Je esperanto mrtvý jazyk?“, kde zřejmě zazní i další 

písně.             Vladimír Türk, Netolice

CHYBY PRAVOPISNÉ a jiné 
Tohle je tenký led, protože vždy záleží na tom, kdo jaký výtvor 

hodnotí. Odborník by mi asi musel odpustit nějaké hovorové tvary, 

možná někde špatně umístěnou čárku. Velkým písmenům se 

snažím vyhýbat. Ale český národ je tolerantní a ví, že nikdo není 

dokonalý, že ? Jazykovědci mi snad odpustí, že jim lezu do zelí. 

Postřehy z knihy obličejů (FaceBook) jsou velmi zajímavé. Pro mě 

to medium není, je to moc rychlé a rychlé věci i rychle pomíjejí. 

Nějak jsem nastaven na trvalejší a pomalejší hodnoty. Je zajímavé, 

že ty nejhorlivější, nejurážlivější a nejradikálnější výkřiky o tom, 

jak kdo co zkazil, neudělal a měl udělat líp, obsahují (často, ne 

vždycky) mnoho pravopisných chyb. Nějaké chyby dělá zřejmě 

každý, ale zajímavá je struktura a druh těch chyb. Ono jde z 

některých chyb poznat, jestli se jedná o nahodilé překlepy, které 

vznikly kvůli momentálnímu zaujetí pro téma, když autor v zápalu 

a emoci nedává na pravopis pozor, nebo jestli se jedná o ignoranci 

nebo o nevzdělanost. Nejzjevnější jsou v tomhle chyby 

pravopisné, typu i / y, s / z. Na druhém místě jsou chyby v cizích 

slovech, ty jsou méně viditelné, protože ne všichni cizí slova umějí 

používat a znají jejich význam. Nejméně znatelné jsou stylistické 

chyby, kdy pisatel používá neobvyklých slovních spojení, 

slovosledu a nelogických, vzájemně si odporujících sdělení. To 

chce pak soustředěného a pozorného čtenáře. Pak je ještě další 

úroveň, řekl bych bonusová. Rozklíčovat smysl a cíl. Když si 

někdy dá člověk záležet, může dojít k velmi pozoruhodným 

závěrům. Pokud chce, samozřejmě. Nikomu nelze nic nutit. 
Petr Kosař

ZAMYŠLENÍ 
To je zajímavé, jak se v různých situacích politického vývoje mění 

role staré a mladé generace. Nejsem sice pravda zatím žádný kmet, 

ale „za našich mladých časů“ byla starší generace často spojována 

buď s aktivním podílem na komunistickém fungování, nebo 

naopak s různě skrývaným odporem vůči socialismu a 

komunistům. Nyní se nacházíme cca 25 let od roku 1989. Většina 

lidí toužila po svobodě. V roce 2015, když se tak rozhlédnu kolem 

sebe, většina lidí asi touží po totalitě, po diktátorovi. I těch 

„krátkých“ 25 let stačilo, že generace, která si pamatuje vládu 

komunistů, začíná být v menšině. Nejde samozřejmě o stranickou 

příslušnost, ale o způsoby myšlení. Asi je v přirozenosti člověka, že 

touží po vládci. 
Dneska jsme ve střehu v okamžiku, kdy slyšíme o nekalých 

obchodních praktikách, tzv. „šmejdech“. Ti slibují „modré s nebe“ 

důvěřivým lidem, kteří akceptují jejich nabídku na zboží, které 

prezentují jako mimořádné. Přicházejí o desítky tisíc a nemají 

šanci na nápravu. Podobně naletěla spousta lidí nančním 

nabídkám, které nabízely vysoký úrok za krátkou dobu. 

Výsledkem bylo okradení střadatelů, protože takovéhle letadlo 

daleko nedoletí. To už se ví. V téhle oblasti víme nebo tušíme, že 

když nám někdo nabízí něco extra výhodně nebo dokonce 

zadarmo, je třeba být maximálně ve střehu. Škoda, že to neplatí o 

politice. Tam se vžilo, že sliby se běžně neplní, vždycky opakovaně 

slyšíme na rychlá, jasná, radikální řešení. Vidina zářivé 

budoucnosti, lepších zítřků, řešení všeho, co mohlo být lepší - 

všechno tohle stačí, aby o naší budoucnosti rozhodly momentální 

emoce. Jenomže ono je to podobné, jak s těmi vysokými úroky 

slibovanými za krátkou dobu. Nefunguje to. 
Mluvíme často o politice a politických stranách, slýcháme, že 

někdo nechce politikařit, že je mu jedno, jaká politická strana je na 

radnici. Je to sice smutné, ale je pravda, že klasické rozdělení 

obsahu programů politických stran neplatí, každý má v programu 

všechno, co může vypadat smysluplně. Skeptik by asi řekl 

populisticky. Protože se volič díky tomu nemůže, chudák, 

orientovat, zbývá mu jediné – volit podle osobností. Nezávislí 

vypadají všude na první pohled velmi atraktivně – nejsou zatíženi 

zkorumpovanými vůdci politických stran. Určitě na tom něco je, 

ale pokud volíme nezávislé, je třeba zjistit, na čem jsou nezávislí – 

na morálce, na ostatních lidech, na jakých hodnotách ? Určitě na 

politických stranách, ale je otázka, jestli je to dobře, nebo špatně. 
Petr Kosař za Netolice 3D

NETOLICE
21.8.2015 19 hodin



- 15 -



- 16 -

Dále provádíme:

-připojení sporáků, varných desek, bojlerů
-opravy domovních telefonů a telefonních rozvodů
-rekonstrukce elektrických rozvodů
-revize el. instalací, hromosvodů a přístrojů
-dodávky elektroinstalačního materiálu
-a další elektroinstalační práce

Netolice zpravodaj města – dvouměsíčník. Uzávěrka příštího čísla je 10. 9. 2015. Vydává Městský úřad Netolice, číslo 4, 
nákladem 1 100 kusů, vychází 07/2015, www.netolice.cz., kontakt Mgr. J. Petrášková – tel: 388 324 251, email: 

info@netolice.cz. Adresa redakce: Muzeum JUDr. O. Kudrny v Netolicích, Náměstí 248, 384 11 Netolice. Redakční 
rada: Lucie Reidingerová – šéfredaktorka, Martin Staněk, Marie Houdková, Blanka Umancová, Jiřina Petrášková. 

Registrace MK ČR E 12490. Graka a tisk: BAZA Graphic - Netolice

PRODÁM  BYT -  za 650 tis. 

Netolice, Tržní 561 

V bytovce, horní patro - JIŽNÍ STRANA – výhled 

Menší 3 + 1 + spíž nebo šatna, balkon, 3 sklepy 

Kuch. linka, koupelna a WC pěkné, 

dřevěná podlaha v obýváku a pokojíku původní. 

Topení vlastní. 

NÉ realitní kanceláři! 

Kontakt: Věra Schrenková tel: 728 566 360

AUTOŠKOLA PLUTO

PRO VODŇANSKO A NETOLICKO

TEL: 774 828 161

WWW.AUTOSKOLA-PLUTO.WEBNODE.CZ

Za původnost a obsahovou 
správnost textů ručí autoři.

Prodej slepiček
Drůbež Červený Hrádek opět prodává slepičky  snáškových 
plemen Tetra hnědá a Dominant  ve všech barvách. Stáří 14- 19 
týdnů.Cena 149-180,- Kč/ ks .        

Prodej se uskuteční:  
13. srpna,  18. září  a  22. října   2015
Netolice   –   u vlak. nádraží  -  10.50 hod.  

12. srpna a  3. října  2015
Netolice  -    u vlak. nádraží  -  17.20 hod. 

Při prodeji slepiček  -výkup králičích kožek-cena dle poptávky               

informace :  
Po-Pá  9.00-16.00 hod. tel.601576270, 606550 204, 728605840


	Stránka 1
	Stránka 2
	Stránka 3
	Stránka 4
	Stránka 5
	Stránka 6
	Stránka 7
	Stránka 8
	Stránka 9
	Stránka 10
	Stránka 11
	Stránka 12
	Stránka 13
	Stránka 14
	Stránka 15
	Stránka 16

